
 

 
 

 

 

 

Jaarverslag Mariënburgvereniging 2020 

Algemene Inleiding. 

Het jaar 2020 heeft voor de Mariënburgvereniging vooral in het teken gestaan van pogingen 
om de vereniging te verbreden en te versterken door samenwerking te zoeken met 
verwante organisaties. Allereerst was daar het initiatief vanuit 2of3bijEEN (waarin wij 
participeren) om een dag te organiseren met en voor drie soorten geloofsgemeenschappen: 
geloofsgemeenschappen in vrije opstelling, geloofsgemeenschappen die nog institutioneel 
verbonden zijn en geloofsgemeenschappen die tussen wal en schip zitten. Deze dag vond 
plaats in Utrecht op 8 februari 2020 en werd bijgewoond door ca. zestig vertegenwoordigers 
vanuit bijna dertig geloofsgemeenschappen en ecclesiae. Er werden veel ervaringen 
uitgewisseld en er werd naar elkaar geluisterd. Aan het eind van de bijeenkomst keek 
(denken wij) iedereen terug op een geslaagde dag die naar een vervolg smaakte. Van de kant 
van Mariënburg stond een vervolgbijeenkomst gepland over het hoe en waarom van interne 
en externe communicatie met een inleiding door Walter van Wouwe uit Gent, maar helaas, 
corona … 

De meeste aandacht ging in 2020 echter uit naar de optie om samen op te trekken met De 
Roerom bij de uitgave van een (papieren) blad. Daarover is al veel geschreven in de 
ledenbrieven en het was ook het hoofdonderwerp op de ledenvergadering op 26 september 
2020. Binnen onze vereniging met name, maar niet alleen bij de redactie van ons Magazine, 
was er aarzeling over de vraag of zo’n gezamenlijk blad wel de juiste weg was en of stoppen 
van Magazine en vereniging niet een beter antwoord was op de teruggang in het ledental. 
Uiteindelijk bleken de twijfels bij De Roerom nog veel groter en is vooral daardoor het plan 
van een gezamenlijk blad in de la verdwenen. Gelukkig kon tijdig een tijdelijke redactie 
geformeerd worden met het oog op de nummers van voorjaar 2021. Inmiddels heeft deze 
redactie de smaak te pakken gekregen en zijn er voldoende ideeën om het Magazine voort 
te zetten. 

In een unieke ledenraadpleging (via e-mail) in de aanloop naar de ledenvergadering op 26 
september bleek overigens een overduidelijke animo onder de leden om niet alleen met de 
vereniging door te gaan maar ook om het bestuur te steunen om de vereniging te verbreden 
door samenwerking te zoeken met derden. Vooralsnog wordt gedacht aan Bezield Verband 
Utrecht en aan OKG (St. Ondersteuning Kleine Geloofsgemeenschappen). Via onze partners 
in 2of3bijEEN zouden ook de banden met ecclesiae en gemeenschappen-in-vrije-opstelling 
aangehaald kunnen worden. Het streamen van hun vieringen (zie hieronder) is wellicht een 
goede invulling daarvan. 
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Hieronder wordt een aantal van onze activiteiten in 2020 nog wat uitgebreider belicht: 

ALV  
Op 26 september jl. was onze algemene ledenvergadering. Vanwege de coronatijd was dit 
een online-vergadering met een livestream vanuit een zaaltje in een hotel in de Bilt alwaar 
het Mariënburgbestuur aanwezig was. De leden hadden ruim voor de vergadering de 
stukken ontvangen, online of per post, en konden inloggen op de vergadering. Tijdens deze 
vergadering stond de chat-functie open; bovendien hebben een paar leden ingebeld met 
persoonlijk commentaar. 

Streamen van vieringen 
Op 5 januari en 9 februari 2020 werden voor het eerst door Mariënburgvieringen van 
‘vrijere’ vieringen gestreamd vanuit respectievelijk Ekklesia Breda en Ekklesia Amsterdam. 
De derde viering van deze pilot, vanuit ‘de Jonge Kerk Roermond’, kon geen doorgang vinden 
door de opkomst van het coronavirus. In coronatijd zijn veel ecclesiae, 
geloofsgemeenschappen en parochies overgegaan tot het ‘streamen’ van vieringen. Het 
bestuur zal zich beraden of hier na ‘corona’ nog wel een rol ligt voor Mariënburg.  

Credocommissie 
Na het uitbrengen van de brochure ‘Getuigen van geloof’ in 2019 is de Credocommissie, met 
het bestuur, zoekende naar een zinvol vervolg. Een aantal opties is verkend, maar tot een 
keuze van thematiek en opdracht is het nog niet gekomen. Een aantal leden heeft 
aangegeven te willen stoppen. Door de coronabeperkingen zijn er ook geen fysieke 
bijeenkomsten meer geweest. 

Dialogen 
Voor de organisatie van de eerste dialogen in maart 2020 is samenwerking gezocht met de 
organisator van de ‘Tomastafels’ in Amsterdam: zie www.tomastafels.nl . Vanwege corona 
hebben die eerste bijeenkomsten toen geen doorgang kunnen vinden. Inmiddels is de 
organisatie van de dialogen uitbesteed aan ‘Tomastafels’, ook al omdat de belangstelling 
onder de Mariënburgleden niet overweldigend was.  

Vluchtelingen en vreemdelingen 
Ookna de eerdere petities en het kerkasiel in de Haagse Bethelkerk bleef de vreemdelingen-
problematiek de gemoederen en ook onze vereniging bezighouden. Tweemaal heeft 
Mariënburg in 2020 een brief naar Tweede Kamerfracties geschreven: eerst naar aanleiding 
van Wereldvluchtelingendag en eenmaal na de brand op het Griekse eiland Moria.  

Anne Soupa  
Op 1 juni heeft Mariënburg de KRO-NCRV benaderd met een steunbetuiging voor de 

http://www.tomastafels.nl/
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kandidatuur van de Franse theologe, bijbelgeleerde en publiciste Anne Soupa. Zij had zich 
kandidaat gesteld voor de functie van aartsbisschop van Lyon.  
 
Communicatie met de leden 
Omdat inmiddels zo’n 85% van de leden hun e-mailadres gedeeld heeft met de vereniging, is 
het mogelijk om snel en goedkoop met het merendeel van onze leden te communiceren. 
Daar is in 2020 meerdere malen gebruik van gemaakt. Zo is het inmiddels traditie geworden 
dat uw voorzitter per e-mail boodschappen stuurt met Kerstmis en Pasen. Ook de brieven en 
persberichten kunnen zo snel en goedkoop onder de leden verspreid worden. 

Magazine 
Ons Magazine kende wederom vijf afleveringen dankzij de onverdroten ijver van onze ‘oude’ 
redactie. Zo konden onze leden kennisnemen van een groot aantal lezenswaardige artikelen, 
vaak over Godzoekers en vreemdelingen in ons midden. Het laatste nummer van 2020 was 
tevens het laatste van de ‘oude’ redactie die jarenlang zich uitstekend van haar 
vrijwilligerstaak gekweten heeft, maar het tijd vond om te stoppen. Door de jaren heen, ook 
in 2020, slonk het aantal redacteuren tot beneden een houdbaar aantal. Ook de optie om 
samen te gaan met De Roerom trok de overgebleven redacteuren niet. Op deze plaats is het 
meer dan passend om de oude redactie inclusief redactiesecretaris Lidy Verdegaal 
uitdrukkelijk te bedanken voor en te complimenteren met hun uiterst vruchtbare 
inspanningen voor het Magazine dat al jarenlang het boegbeeld is van onze vereniging. Met 
ingang van het eerste nummer van 2021 is een nieuwe redactie aangetreden met gelukkig 
dezelfde eindredacteur als voorheen: Arthur van Tongeren. 

Internationale contacten 
In januari 2020 vroeg een lekensynode in Chili via ‘We Are Church’ om ruggensteun van 
Mariënburg voor drie gedachten. 

- Leken kunnen zich alleen dán tijdens een synode vrij uitspreken over gewenste 
veranderingen in de Kerk als ze zelf de synode organiseren. 
- Gods aanwezigheid kan worden opgeroepen wanneer tijdens een dienst alle aanwezigen 
concelebreren. 
- Als een bisschopszetel vacant is, zijn parochieraden geroepen om ongevraagd in Rome 
kandidaten voor de functie voor te dragen.  
Het Mariënburgbestuur acht deze gedachten geschikt om aan de leden voor te leggen 
tijdens een ALV. 
 
In de loop van het jaar onderzocht Ed Schreurs de mogelijkheid om via internationale 
gerechtshoven in Den Haag het verzwijgen van seksschandalen in de Kerk bestraft te krijgen. 
De voorzitter van het internationale netwerk van hen die misbruikt zijn door priesters, SNAP, 
volgde de voortgang met belangstelling. De weg via het Internationaal Gerechtshof van de 
Verenigde Naties liep dood op het feit dat het Vaticaan geen lid is van de VN en de 
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Universele Verklaring van de Rechten van de Mens niet heeft getekend. Een zaak voor het 
Internationale Strafhof op basis van misdaden tegen de menselijkheid tegen een in Rome 
verblijvende kardinaal uit Australië, werd door geen van de twaalf advocaten die voor SNAP 
werken, financieel haalbaar geacht. 
 
Op 15 oktober hebben Henk Baars en Ed Schreurs deelgenomen aan de onlinebijeenkomst 
van CCRI Catholic Church Reform International. Verrassend was de mededeling van de 
Duitsers dat 80% van hun bisschoppen veranderingen wil in de Kerk. Bisschoppen bereiden 
een synode voor in samenwerking met een organisatie van leken.  
 

Administratie en Financiën 
De administratie – die verzorgd wordt door het kantoor van Emilio de Vlam – kent geen 
problemen. Net als voorgaande jaren, proberen we de inning van contributies en 
abonnementsgelden zoveel mogelijk per automatische incasso te doen. Dit is namelijk 
efficiënter en goedkoper. Wij vragen dan ook regelmatig aan leden en abonnees om tot deze 
manier van betalen over te gaan.  

Inning van gelden op deze wijze heeft ook het voordeel dat er aan minder mensen een 
betalingsherinnering moet worden gestuurd. In 2020 bleek dit nog voor enkele tientallen 
leden nodig. Uiteindelijk hebben na meerdere aanmaningen slechts vier leden niet betaald; 
zij zijn uitgeschreven als lid. 
 
2020 kende een verlies van bijna € 6.500. Dit was lager dan begroot, doordat vanwege de 
coronacrisis maar weinig activiteiten en projecten doorgang konden vinden. Daarnaast 
werden de uitgaven zo voorzichtig mogelijk begroot om tegenvallers te vermijden. Een 
zorgelijk punt blijft dat de contributie-opbrengst ruim 10 % lager was dan in 2019 (in lijn met 
de dalende ledenaantallen). Dankzij de giftenacties konden wij de contributie in 2020 op 
hetzelfde niveau houden, maar de vraag is of dit in de toekomst ook zo kan blijven. 
 
De giftenacties – zowel de uitloop van de actie in december 2019 als de actie in december 
2020 – leverden weer vele donaties op. Samen met de spontane giften door het jaar en de 
afronding naar boven van contributiegelden, ontving de vereniging in totaal ruim € 15.000. 
Dank aan alle gulle gevers!  
 
Ons eigen vermogen is in 2020 gedaald naar € 201.648. Hoewel dit een groot bedrag is, 
moeten wij erop wijzen dat wanneer alle geplande activiteiten weer doorgang kunnen 
vinden, het jaarlijkse verlies de komende jaren veel groter zal worden dan in 2020. Dit geldt 
des te meer omdat de ledenaantallen waarschijnlijk blijven teruglopen. Hierdoor zal het 
eigen vermogen verder afnemen. 
 


